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Protokół Nr II/15 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii  

w dniu 25 czerwca 2015 r. 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali „Tęczowa Kraina” w Gminnym Ośrodku Kultury  

w Wydminach i trwało od godz. 12
25

 do godz. 13
21. 

II posiedzenie Komisji Rolnictwa, 

Leśnictwa i Ekologii Rady Gminy Wydminy prowadził Przewodniczący Komisji Tadeusz 

Łukaszczuk. 

 

Radni obecni na sali obrad:  

- lista Radnych obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W obradach uczestniczyli: 

- lista osób uczestniczących w posiedzeniu  stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

W posiedzeniu brali także udział sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

-lista Sołtysów uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 1  

Opiniowanie projektów uchwał na posiedzenie IX sesji Rady Gminy Wydminy. 

Przewodniczący Komisji Tadeusz Łukaszczuk otworzył posiedzenie komisji. Powitał 

wszystkich zgromadzonych po czym odczytała porządek obrad komisji. Przewodniczący 

zaproponował, by sekretarzem komisji został Leszek Pałdyna. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 

Wydminy za 2014 rok i sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego 

instytucji kultury, dla których organem założycielskim jest Gmina za 2014 rok. 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan wprowadziła w szczegóły uchwały.  

 

OPINIOWANIE: 

ZA: 4 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 



2 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wydminy absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 

Sekretarz Gminy Alina Romanowicz  poinformowała, Regionalna Izba Obrachunkowa  

w Olsztynie zaopiniowała pozytywne opinię i wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Wydminy w sprawie udzielenia wójtowi Gminy Wydminy absolutorium. 

Radny Adam Szpak: Chciałbym powiedzieć, że nie podniosę ręki ”za” za udzieleniem 

absolutorium Wójtowi. Droga do Radzi – niewykonana, nierozliczona stołówka, zadłużenie 

gminy. Będę przeciw. 

 

OPINIOWANIE: 

ZA: 4 

PRZECIW: 1 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wydminy na 2015 r. 

Skarbnik Gminy Krystyna Truchan wprowadziła w szczegóły zmian w budżecie.  

Radny Adam Szpak: Prosiłbym na najbliższą sesję, aby do uchwały dołączyć wyjaśnienia  

w sprawie tych dwóch dróg 338 i 186/2. Chodzi mi kto jest właścicielem tego. I czy została 

spisana jakaś umowa z Państwem Przyłuckimi? 

Przewodniczący Komisji Tadeusz Łukaszczuk: Tak, a właścicielem jest Gmina Wydminy  

z tego co wiem. 

Radny Adam Szpak: Na żadnej z uchwał nie ma pieczątki z opinią. 

Sekretarz Gminy Alina Romanowicz: Mam wszystkie oryginały uchwał, jeżeli chce Pan do 

wglądu to proszę.  

 

OPINIOWANIE: 

ZA: 4 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 

 



3 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych  

w szkołach prowadzonych przez Gminę Wydminy. 

Kierownik BOS Elżbieta Sosnowska przedstawiła szczegóły uchwały i wprowadzone 

zmiany, na które wpłynęła zmiana organizacyjna szkół. 

 

OPINIOWANIE: 

ZA: 5 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze, zasad określania obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym wymiarze godzin oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć niektórych nauczycieli. 

Kierownik BOS Elżbieta Sosnowska wprowadziła komisję w szczegóły.  

 

OPINIOWANIE: 

ZA: 4 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wydminach. 

Kierownik GOPS Artur Grygiencza zapoznał zebranych z uchwałą wraz z uzasadnieniem. 

 

OPINIOWANIE: 

ZA: 5 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc rzeczową, 

zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe.  

Kierownik GOPS Artur Grygiencza przedstawił szczegóły uchwały.  

 

OPINIOWANIE: 

ZA: 5 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad wynajmowania lokali wchodzących  

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Wydminy. 

Pracownik Urzędu Katarzyna Eustachiewicz wprowadziła w szczegóły uchwały. 

Poinformowała, iż w tytule rozdziału II jest błąd „lokal socjalny”, gdzie powinno być „lokalu 

socjalnego”. 

Radny Adam Szpak: Czy istnieje u nas w gminie Komisja Społeczna? 

Pracownik Urzędu Katarzyna Eustachiewicz: Tak. 

Radny Adam Szpak: A czy ta komisja opiera się na jakimś regulaminie? 

Pracownik Urzędu Katarzyna Eustachiewicz: Komisja działa na podstawie uchwały 

X/37/2011 z dnia 18 maja 2011 r., powołana zarządzeniem Wójta. 

Radny Adam Szpak: Ale regulamin ma, by oceniać komu przydzielać to mieszkanie? 

Pracownik Urzędu Katarzyna Eustachiewicz: Dokładnie, to regulamin wynikający  

z ustawy, na której pracujemy. Wszystko jest zgodnie z zapisami ustawy. 

Radny Adam Szpak zapytał, czy nie będzie niekompetencją to, iż nie ma takiego 

konkretnego regulaminu? 

Pracownik Urzędu Katarzyna Eustachiewicz odpowiedziała, iż gmina ma obowiązek 

zapewnić lokal socjalny osobom eksmitowanym. Nie ma sprecyzowanego regulaminu,  

ale w przypadku powołania przez Wójta Komisji taki regulamin zostanie opracowany. 

 

OPINIOWANIE: 

ZA: 4 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 
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Ad. 2 

Przeanalizowanie projektu statutu Gminy Wydminy. 

Radny Adam Szpak zgłosił, iż w projekcie nie ma podstawy prawnej. 

Sekretarz Gminy Alina Romanowicz: W statucie gminy jako załączniku do uchwały nie 

podaje się podstawy prawnej. Podaje się ją w uchwale , która będzie przygotowywana do tego 

statutu. To jest projekt statutu nad którym pracujemy. 

 

Radny Adam Szpak: 

1. Rozdział IV| §35|  ust. 2 – „Wystąpienie osoby, której Przewodniczący udzielił głosu, 

nie może trwać dłużej niż 15 minut.” Myślę, że nie powinno to być tak konkretnie 

napisane ile. Po co tak pisać? Mi się ten zapis nie podoba. 

2.  Rozdział IV| §34|  ust. 6– „Odpowiedź na zapytanie udzielona na sesji nie powinna 

przekraczać 5 minut.” Tak samo. 

3. Rozdział V| §47| ust. 1 – „Inicjatywę uchwałodawczą posiada Wójt, Komisje Rady, 

Przewodniczący Rady, Kluby radnych lub grupa co najmniej 5 radnych.” W starym 

statucie było trzech, proponuję, by zostały 3 osoby. 

4. Rozdział V| §53| ust. 1  - „Głosowanie jawne odbywa się przez podniesienie ręki. 

Każdy radny głosuje poprzez oddanie głosu „za”, „przeciw” lub „wstrzymuję się.” 

Czy nie uważacie Państwo, by dopisać, że radny ma prawo odmówić głosowania? 

Przewodniczący Komisji Tadeusz Łukaszczuk: Nie ma takiej możliwości prawnej. 

Radny Adam Szpak: 

5. Rozdział V| §54| ust. 1 – „W głosowaniu tajnym radni głosują za pomocą kart do 

głosowania ostemplowanych pieczęcią Rady, zadrukowanych tylko z jednej strony. 

Karta do głosowania niespełniająca tych wymogów jest nieważna.” Tutaj można 

dopisać, że sposób głosowania ustala komisja skrutacyjna. 

Sekretarz Gminy Alina Romanowicz: W ust. 2 jest napisane, że „Głosowanie 

przeprowadza wybrana z grona Rady 3 – osobowa komisja skrutacyjna...” i ona ustala. 

Radny Adam Szpak: 

6. Rozdział VII| §60| ust. 3 – „Przed każdym posiedzeniem przewodniczący komisji 

ustala, jakie materiały należy przygotować członkom komisji.” Uważam, że powinno 

być dopisane o terminie. 

7. Rozdział VII| §64| ust. 1 – „Komisje uchwalają opinie oraz wnioski i przekazują je 

Radzie.” Uważam, że „Komisje opiniują projekty uchwał...”. 
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8. Rozdział VII| §70 – „Kontrole problemowe i sprawdzające nie powinny trwać dłużej 

niż 3 dni robocze.” Nie uważacie Państwo, że to za krótko? 

Sekretarz Gminy Alina Romanowicz: Jest napisane, że „nie powinny”. 

Radny Adam Szpak: 

9. Rozdział VII| §71| ust. 5 – „Komisja Rewizyjna jest obowiązana do przeprowadzenia 

kontroli w każdym przypadku podjęcia takiej uchwały przez Radę. Dotyczy to zarówno 

kontroli problemowych, jak i sprawdzających.” A kompleksowych nie? 

10.  Rozdział XII| §98| ust. 1 „Wójt wykonuje zadania wynikające z funkcji organu 

wykonawczego Gminy, a w szczególności.” Nie można by było krócej „Organem 

wykonawczym Gminy jest Wójt.”? 

11. Rozdział III| §8|  ust. 4 – „W przypadku określonym w ust. 2 pkt 2 wymagany jest 

pisemny wniosek conajmniej 10%...” Może zwiększyć to do 20%. To  bardzo ważne.  

Sekretarz Gminy Alina Romanowicz: Jeżeli chodzi o utworzenie bądź połączenie i podział 

jednostek, to taki wniosek dopiero trafia do Rady, i Rada dopiero decyduje.  

Radny Adam Szpak: 

12. Rozumiem, że do tego będzie dołączony herb? 

Sekretarz Gminy Alina Romanowicz: Tak. 

Radny Adam Szpak: 

13. Na pewno 233,42 km
2 

liczy Gmina nasza? 

Sekretarz Gminy Alina Romanowicz: Tak. 

 

Ad. 3  

Sprawy różne. 

Radny Wiesław Dereziński: Była robiona droga na Malinkach. Głównie po tych 

wodociągach. Dostałem informację od mieszkańca, że oni tę drogę zwęzili, ten mostek co 

robił Kochański, kupili za krótki przepust, obłożyli kamieniami i uciekło z pół metra drogi. 

Tam ktoś zleci z tej drogi, to żeby gmina nie miała problemów. barierki trzeba tam zrobić. 

Trzeba tam podjechać i zobaczyć czy prawidłowo zostało to wykonane. 

Sekretarz Gminy Alina Romanowicz poinformowała, że pracownik juz tam był i sporządzał 

notatki z tego. 

Adam Szpak: Jest możliwość, by skazańcy wykonywali roboty interwencyjne przy drodze? 

Zastępca Wójta Maria Dolecka: Sąd kieruje skazańców. 

Sekretarz Gminy Alina Romanowicz oznajmiła, iż sąd przekazuje gminie skazańców,  

lecz gmina nie jest w mocy dysponować nimi. Nie można im przekazać żadnego sprzętu.  
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Nie stawiają się w wyznaczonych terminach mimo, iż gmina przesyła sprawozdanie w tej 

sprawie.  Dodała, iż urząd pracy w przypadku złożenia wniosku kieruje do gminy stażystów 

czy pracowników. 

Zastępca Wójta Maria Dolecka: Są też prace społeczno – użyteczne, realizowane są przez 

GOPS, jest to niewiele osób. Osoby te pracują 40 godzin miesięcznie, więc jest to kropla  

w morzu potrzeb. 

Radny Adam Szpak: Ruszyły te drogi Nasze? W tym tygodniu miało coś ruszyć. 

Zastępca Wójta Maria Dolecka: Ustalono już priorytety, mam nadzieję, że to lada dzień 

ruszy. 

Radny Adam Szpak: Kiedy otwarcie gminy? 

Zastępca Wójta Maria Dolecka: Nie wiemy kiedy otwarcie, ponieważ wykonawca jeszcze 

się z nami nie rozliczył, nie przedłożył nam odpowiednich dokumentów, żebyśmy mogli 

zgłosić odbiór pracy. Jesteśmy tak jakby zawieszeni. Nie będziemy już podawać 

przybliżonych terminów, jak będzie to pewne, to o wszystkim poinformujemy. 

 

Przewodniczący Komisji Tadeusz Łukaszczuk: Zakończył posiedzenie komisji o godz.12
21 

 

 

 

 

Przewodniczący   

Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii   

Tadeusz Łukaszczuk   

 

Protokołował: 

Łukasz Gryczon 


